
2021  75

 

Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland

Datum ingekomen vragen : 5 juli 2021 
Datum GS-besluit : 24 augustus 2021

Vragen nr. 75

Vragen van  mw. R. Alberts (SP) over naam Tata uit GGD-rapport. 

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 
artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
Provinciale Staten mede, dat op 5 juli 2021 door het lid van Provinciale Staten,  mw. R. Alberts (SP), 
de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen.

INLEIDING VRAGEN

Op zaterdagmorgen 3 juli werd Nederland onaangenaam verrast met dit bericht: 

'GGD-topman liet naam Tata Steel uit longkankerrapport schra... - Noordhollands Dagblad 

Naar aanleiding van dit bericht wil de SP de volgende vragen stellen: 

VRAGEN INCLUSIEF BEANTWOORDING GEDEPUTEERDE STATEN

Inleiding op de beantwoording 
Wij zijn  niet betrokken geweest bij het opstellen van het rapport ““Incidentie en prevalentie van 
kanker in de regio Kennemerland 2004 – 2018” (hierna “het rapport”). Het rapport is van de GGD 
Kennemerland, de GGD Kennemerland is een uitvoeringsorganisatie van de gemeenten.   De 
afweging om “Tata Steel”  wel in concepten en  niet in het definitieve rapport te noemen ligt bij de 
GGD Kennemerland.

De Veiligheidsregio Kennemerland (waar de GGD Kennemerland onder valt) laat momenteel een 
extern onderzoek uitvoeren naar het proces waarmee het rapport tot stand is gekomen. Wij vinden 
het belangrijk dat dit externe onderzoek wordt uitgevoerd zodat duidelijk wordt  op basis waarvan 
en in welke context is besloten om “Tata Steel” niet te noemen in de definitieve versie van het 
rapport.

Vraag 1:
Kunt u aangeven in hoeverre u geschokt was door dit bericht?

Antwoord 1:

Wij wachten de resultaten van het externe onderzoek van de GGD Kennemerland verder eerst af.
Wij betreuren dat het vertrouwen bij de inwoners in de IJmond is geschaad. 

https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/DMF20210703_7250210
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Vraag 2:
Klopt het dat GS dit rapport eerder ontvangen heeft? Zo ja, welke versie was dat? En was dat de 
versie waar de rol van Tatasteel al uit geschrapt was?

Antwoord 2:

 Het rapport is gepubliceerd op dinsdag 16 juni 2020. Op vrijdag 12 juni 2020 heeft de 
provincie Noord-Holland de conceptversie “kankerincidentieonderzoek 2004 – 2018 v54 
eindversie 20200610” (versie 30 van de 31) van de GGD Kennemerland ontvangen. 

 Op maandag 15 juni 2020 heeft de provincie Noord-Holland de definitieve eindversie 
(versie 31 van de 31) van de GGD Kennemerland ontvangen die op 16 juni 2020 is 
gepubliceerd (hier te vinden). 

 Een medewerker van de provincie Noord-Holland heeft eind januari 2020 een vroege 
conceptversie van het rapport ontvangen (versie 4 van de 31, versie van 20 december 
2019). Deze was toegestuurd door een lid van de bij het onderzoek betrokken 
klankbordgroep. Dit was tegen de afspraken tussen de GGD Kennemerland en de 
klankbordgroep in. Deze conceptversie was niet voor de provincie bestemd, noch had de 
provincie een rol in de beoordeling van dit conceptrapport. We hebben dit onmiddellijk bij 
de GGD Kennemerland gemeld. 

 Eind januari 2020 is de provincie daarom op hoofdlijnen geinformeerd door de GGD 
Kennemerland over de inhoud van het rapport omdat er een kans bestond dat het 
conceptrapport toen vroegtijdig naar buiten zou komen (door het eerder rondsturen van 
het conceptrapport). Dat is uiteindelijk niet gebeurd. 

 Na de berichtgeving op 3 juli 2021 hebben wij versie 4 en versie 30 nader bestudeerd en 
geconstateerd dat Tata Steel in versie 4 wel en in versie 30 niet meer werd genoemd. We 
hebben ons ervan vergewist dat daar serieus onderzoek naar wordt ingesteld. We wachten 
de uitkomsten van dat onderzoek nu af. 

Vraag 3:
Welke stappen heeft u onmiddellijk na bekendmaking van dit rapport, dan wel het krantenartikel, 
gezet?

Antwoord 3:

Zoals ook in het rapport staat is luchtverontreiniging één van de risicofactoren voor longkanker. 
Het rapport zegt hier onder andere over:

Van luchtverontreiniging met fijnstof in de leefomgeving is het bekend dat deze in de relevante 
periode in het verleden in de IJmond hoger was dan gemiddeld in Nederland, dit maakt het 
aannemelijk dat deze risicofactor eveneens een rol heeft gespeeld bij de verhoogde incidentie van 
longkanker in Beverwijk.

Wij zien het rapport van vorig jaar en het nieuwsbericht van 3 juli 2021 daarom als onderstreping 
van onze inzet voor een gezondere leefomgeving in de IJmond. Schonere lucht is daar ook 
onderdeel van. Wij werken daar iedere dag aan, onder andere met het Programma Tata Steel 2020 
- 2050, Programma Gezonde Leefomgeving en met het Schone Lucht Akkoord en de jaarlijkse 
vaststelling van een uitvoeringsplan daarbij. 

https://www.vrk.nl/-/media/Veiligheidsregio/Bestuur/WOB-besluiten/17-februari-2021/Versies-kankerincidentrapport/28-Kankerincidentieonderzoek-20042018-v54--eindversie--20200610.ashx?la=nl-NL
https://www.vrk.nl/-/media/Veiligheidsregio/Bestuur/WOB-besluiten/17-februari-2021/Versies-kankerincidentrapport/28-Kankerincidentieonderzoek-20042018-v54--eindversie--20200610.ashx?la=nl-NL
https://www.ggdkennemerland.nl/professionals/onderzoek/overig-onderzoek
https://www.vrk.nl/-/media/Veiligheidsregio/Bestuur/WOB-besluiten/17-februari-2021/Versies-kankerincidentrapport/4-CONCEPT-Kankerincidentie-Kennemerland-20042018--conceptV220191220.ashx?la=nl-NL
https://www.vrk.nl/-/media/Veiligheidsregio/Bestuur/WOB-besluiten/17-februari-2021/Versies-kankerincidentrapport/4-CONCEPT-Kankerincidentie-Kennemerland-20042018--conceptV220191220.ashx?la=nl-NL
https://www.noord-holland.nl/dsresource?objectid=2f105bd5-cf84-457a-bbc9-9fa0c531e2a8&type=PDF
https://www.noord-holland.nl/dsresource?objectid=2f105bd5-cf84-457a-bbc9-9fa0c531e2a8&type=PDF
https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2020/Mei_2020/Ruim_13_miljoen_voor_gezondere_leefomgeving_in_Noord_Holland/Programma_Gezonde_Leefomgeving.pdf
https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Gezonde_leefomgeving_Milieu/Luchtkwaliteit/Beleidsdocumenten/Uitvoeringsplan_Schone_Lucht_2021.pdf
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Vraag 4:
Kunt u deze keer er niet drie maanden over doen om een antwoord te geven, zoals wel gebeurde 
met de vragen van de SP over staalslak?

Antwoord 4:

Wij streven er altijd naar om Statenvragen binnen de gestelde termijn te beantwoorden.


